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      	In building a structure of great capacity, the project design comes up with a scheme capable of creating a set of rich and diverse situations of interest to the School of architecture, the city and the landscape.

Three decks at nine, sixteen and twenty-two meters above the natural ground level, served by a gentle sloping external ramp, progressively put the ground surface of the city in touch with the sky overhead.

A lightweight steel structure redivides the height of these main levels. It enables the spaces devoted to the program to be generously installed and creates a system adapted to their extension and their future evolution.

Linked to the spaces of the program are ample, double-height volumes with non-attributed functions, the transparent facades of which harness the sun's rays and vouchsafe the indoor climate. On the initiative of the students, teachers or visitors, these spaces become the locus of possible appropriations, events and programming. At any one moment the adaptation of the school to new interventions and its reconversion are possible.

Like a pedagogical tool, the project questions the program and the pratices of the school as much as the norms, technologies and its own process of elaboration.



Anne Lacaton & Jean-Philippe Vassal, architects

with Florian De Pous, Frédéric Hérard,

and Julien Callot, Lisa Schmidt-Colinet, Isidora Meier, architects collaborators



with Setec Bâtiment (concrete structure, systems), CESMA (metal structure), E2I (cost estimate), Jourdan (acoustics), Vulcanéo (fire security)



Program :

school of architecture for 1 000 students

Surface area :

26 837 sqm floor area including :

- 15 150 sqm basic program 

- 4 430 sqm extra space

- 5 305 sqm accessible

  outside terraces






      

      
      	En construisant une structure de grande capacité, le projet invente un dispositif capable de créer un ensemble de situations riches et diverses, intéressant l’Ecole d’Architecture, la Ville et le paysage. 

Trois planchers en béton, largement ouverts, à 9 m, 16 m et 22 m au-dessus du sol naturel, desservis par une rampe extérieure en pente douce, mettent progressivement en relation le sol de la Ville et son ciel.

Une structure légère re-divise la hauteur de ces niveaux principaux. Elle permet d’installer généreusement les espaces dédiés au programme et crée un système propre à leur extension et leur évolutivité future.

Aux espaces du programme sont associés d’amples volumes, en double hauteur, aux fonctions non attribuées, dont les façades transparentes captent les apports solaires et assurent le climat intérieur. A l’initiative des étudiants, des professeurs ou des invités ces espaces deviennent le lieu d’appropriations, d’événements et de programmations possibles. A tout moment l’adaptation de l’Ecole à de nouveaux enjeux et sa reconversion sont possibles. 

Tel un outil pédagogique, le projet questionne le programme et les pratiques de l’Ecole d’architecture autant que les normes, les technologies ainsi que son propre processus d’élaboration.



Anne Lacaton & Jean-Philippe Vassal, architectes

avec Florian De Pous, Frédéric Hérard,

et Julien Callot, Lisa Schmidt-Colinet, Isidora Meier, architectes collaborateurs



avec Setec Bâtiment (structure béton, fluides), CESMA (structure métallique), E2I (économie de la construction), Jourdan (acousticien), Vulcanéo (sécurité incendie)





Programme :

école d'architecture pour 1 000 étudiants

Surface :

26 837 m2 surface hors œuvre brute comprenant :

- 19 580 m2 surface hors œuvre nette (15 150 m2 correspondant au programme de base + 4 430 m2 d’espace supplémentaire appropriable) 

- 5 305 m2 terrasses extérieures accessibles








      

    


  



